
ПРОТОКОЛ
засідання Консультативної ради з питань сприяння захисту прав та 

інтересів військових і ветеранів збройних конфліктів, їхніх сімей, а також
^  "ІП •• • «_# •• • • • « _ #родин загиблих Героїв російсько-української війни

29 жовтня 2024 м. Хмельницький
12:00 Будинок рад

каб. 203

ВЗЯЛИ УЧАСТЬ: Голова обласної ради Віолета Лабазюк, перший
заступник голови ради Володимир Г ончарук, заступник 
голови ради Валентин Соколюк, заступник начальника 
обласної військової адміністрації Володимир Юр’єв, 
представники мас-медіа.

ГОЛОВУЮЧІ: Віолета Лабазюк, голова обласної ради,
Микола Приступа, голова Консультативної ради.

ПРИСУТНІ: Вадим Бойчук, заступник голови ради;
Віталій Пєвнєв, секретар ради.
Члени Консультативної ради:
26 чол. за списком (додано)

Члени Консультативної ради одноголосно затвердили порядок денний 
засідання.

ПОРЯДОК ДЕННИЙ

1. Про зміну назви Консультативної ради з питань сприяння захисту 
інтересів ветеранів військових конфліктів при голові Хмельницької обласної 
ради.

2. Про внесення змін до Положення про Консультативну раду.
3. Про включення до складу Консультативної ради нових членів.
4. Про роботу Хмельницької обласної ради в умовах війни та про 

необхідність відновлення роботи Консультативної ради.
5. Про роботу Управління з питань ветеранської політики Хмельницької 

ОВА з дотримання прав і свобод ветеранів під час переходу від військової 
служби до цивільного життя.

6. Про роботу інститутів громадянського суспільства з підтримки 
ветеранської політики. Презентація роботи психологів в межах укладених

1



меморандумів про співпрацю з обласною радою.
7. Про план роботи Консультативної ради у 2024 році.
Різне.

Перед початком обговорення порядку денного із вступним словом до 
присутніх звернувся голова Консультативної ради Микола Приступа, який 
коротко окреслив завдання та виклики, які стоять перед українською 
державою та зокрема -  перед Консультативною радою. Зазначив про 
необхідність відновлення роботи, яку було започатковано з ініціативи 
громадських активістів та підтримано головою обласної ради.

Головуючий Микола Приступа також повідомив, що на засідання 
прибуло 23 члени Консультативної ради, що дозволяє розпочати зібрання.

Г оловуючий закликав вшанувати всіх загиблих захисників і захисниць 
України, які віддали своє життя, захищаючи незалежність нашої держави.

(Хвилина мовчання)

Микола Приступа, голова Координаційної ради, подякував голові 
обласної ради за участь, активну позицію та сприяння діяльності 
Консультативної ради. Висловив сподівання на подальшу плідну співпрацю 
громадських активістів з органами місцевого самоврядування усіх рівнів.

Г оловуючий передав Віолеті Лабазюк повноваження щодо 
продовження проведення засідання.

Перед обговоренням порядку денного головуюча Віолета Лабазюк, 
голова обласної ради, насамперед інформувала про важливість відновлення 
роботи Консультативної ради.

1. Про зміну назви Консультативної ради з питань сприяння захисту 
прав та інтересів військових і ветеранів збройних конфліктів, їхніх сімей, 
а також родин загиблих Іероїв російсько-української війни

СЛУХАЛИ: Г оловуючу, Віолету Лабазюк -  щодо
запропонованої членами Консультативної ради нової її 
назви, а саме:

«Консультативна рада з питань сприяння захисту 
прав та інтересів військових і ветеранів збройних 
конфліктів, їхніх сімей, а також родин загиблих Героїв 
російсько-української війни», скорочена назва 
«Консультативна рада військових і ветеранів».
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ВИРІШИЛИ: Змінити назву Консультативної ради на «Консультативна
рада з питань сприяння захисту прав та інтересів 
військових і ветеранів збройних конфліктів, їхніх сімей, 
а також родин загиблих Героїв російсько-української 
війни», скорочена назва «Консультативна рада 
військових та ветеранів збройних конфліктів».

2. Про внесення змін до Положення про Консультативну раду.

СЛУХАЛИ: Головуючу, Віолету Лабазюк -  щодо необхідності
внесення відповідних змін до Положення, замінивши по 
всьому тексту назву Консультативної ради та викласти у 
новій редакції пункт 3 Положення, а саме:

«Основними завданнями Консультативної ради є:
- розвиток співпраці обласної ради з громадськими 

організаціями, які представляють інтереси ветеранів 
російсько-української війни, їх родин та родин загиблих 
Г ероїв;

- піклування та підтримка родин загиблих Героїв, 
сприяння вирішенню їхніх соціально-побутових питань;

- сприяння врахуванню обласною радою громадської 
думки під час формування та реалізації повноважень у 
сфері соціального захисту населення;

- комунікація з територіальними громадами з питань 
захисту прав та інтересів ветеранів російсько-української 
війни, їх родин та родин загиблих Героїв;

- організація публічних заходів для обговорення 
актуальних питань соціального захисту ветеранів 
російсько-української війни;

- формування шанобливого ставлення громадян 
області до ветеранів-захисників України, створення для 
них позитивного інформаційного середовища».

ВИРІШИЛИ: Внести відповідні зміни до Положення про
Консультативну раду, затвердженого розпорядженням 
голови обласної ради від 02.08.2021 року № 170/2021-о, 
замінивши по всьому тексту назву Консультативної ради 
та викласти у новій редакції пункт 3 цього Положення.
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3. Про включення до складу Консультативної ради нових членів.

СЛУХАЛИ:

ВИРІШИЛИ:

Головуючу, Віолету Лабазюк -  щодо включення до 
складу Консультативної ради таких нових її членів:

- Тетяну Кріль-Фрицак, психолога, «Міжнародної 
організації психологів та тренерів-експертів», старшого 
психолога Центру психологічної підтримки «Разом з 
тобою»;

- Наталію ДУРДАС, психолога, керівницю Центру 
психологічної підтримки «Стаб++»;

- Ірину ДУДЧЕНКО, від ГО «Об’єднання учасників 
та інвалідів бойових дій «Подільська Січ», дружина 
загиблого Героя України Володимира Дудченка (140 
окремий центр спеціальних операцій);

- Віктора ТЮПУ, від ГО «Юні миротворці», 
м. Кам’янець-Подільський, ветерана;

- Євгена БАХАРЄВА, колишнього
військовослужбовця 28 окремої Гвардійської 
механізованої бригади ім. Лицарів зимового походу, 
керівника ветеранського хабу християнської служби 
порятунку, ветерана, капелана-добровольця;

- Олега ЦЮПЕНКА, голову правління 
ГО «Полонська Спілка ветеранів російсько-української 
війни на Сході України», ветерана;

- Едуарда САФРОНОВА, учасника Помаранчевої 
Революції та Революції Гідності, інструктора з тактичної 
підготовки, ветерана;

- Влада ДЕМЕЦЬКОГО, інструктора та тренера 
TOTALFIT, співрозробника програми фізичної 
реабілітації для ветеранів;

- Вадима ЯКІМОВА, військового капелана в/ч А3808, 
лейтенанта капеланської служби;

- Аллу ВОИЦЕХОВСЬКУ, від Кам’янець- 
Подільської громадської організації «Самоврядування 
ринку», волонтерку;

- Олександра ХРИСТОФОРОВА, колишнього 
військовослужбовця: з 2014-2015 років -  у складі 
Держприкордонслужби, 2016-2020 -  учасника АТО/ООС 
у складі ЗСУ (128 бригади), з поч. повномасштабного 
вторгнення -  86 батальйон ТРО, згодом -  у складі 
підрозділу сил ССО Рейнджер, ветерана.

Включити до складу Консультативної ради 
запропоновані кандидатури, внести відповідні зміни у
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додаток до розпорядження голови обласної ради від 
02.08.2021 року № 170/2021-о (у редакції розпорядження 
голови ради від 11.01.2022 року № 4/2022-о).

4. Про роботу Хмельницької обласної ради в умовах війни та про 
необхідність відновлення роботи Консультативної ради.

СЛУХАЛИ: Головуючу, Віолету Лабазюк, яка поінформувала
усіх присутніх про роботу Хмельницької обласної ради в 
умовах війни та про необхідність відновлення роботи 
Консультативної ради. Вона зазначила, що важливим 
аспектом в теперішніх непростих реаліях є допомога 
ветеранам та їхнім сім’ям, та не менш вагомим -  
підтримка родин загиблих Героїв.

Акцентувала на першочергових аспектах у роботі 
Консультативної ради, як-от: продовження налагодження 
дієвої співпраці та комунікації органів державної влади, 
органів місцевого самоврядування з громадськими 
організаціями, які опікуються захисниками, захисницями, 
ветеранами та їх сім’ями, дітьми та родинами загиблих. 
Вона також наголосила на важливості залучення 
потужної міжнародної підтримки у боротьбі з агресором, 
зупинилася на важливих аспектах налагодження 
потужної гуманітарної роботи, організованою обласною 
радою; співпраці із штатом Юта (США), налагодженою 
завдяки ініціативі, зокрема, голови обласної ради; 
підписання 25 Меморандумів про гуманітарну співпрацю 
від початку повномасштабного вторгнення; спрямування 
понад 54 млн гривень, отриманих від реалізації 
комунального майна, на потреби бойових військових 
бригад. Ці кошти направлені на закупівлю безпілотників, 
засобів радіоелектронної боротьби, транспортних засобів 
та мобільних пунктів перебування особового складу. 
Всього ж з обласного бюджету у першому півріччі 2024 
року виділено понад 80 мільйонів на потреби Сил 
оборони України. Зупинилася також на планах щодо 
подальшої роботи, направлену на підтримку військових 
формувань, внутрішньо-переміщених осіб, розвиток 
обласних комунальних закладів. Наголосила на 
необхідності продовження чіткої та прозорої політики 
підтримки військових та ветеранів, в тому числі сприянні
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захисту прав та інтересів військових та ветеранів 
збройних конфліктів, їх родин та родин загиблих Г ероїв 
російсько-української війни. Віолета Лабазюк також 
зауважила про виклики, які залишаються перед органами 
місцевого самоврядування та громадськими інститутами 
у період російсько-української війни, а тому майданчик 
Консультативної ради -  це саме те місце, де можна 
акумулювати ініціативи щодо реалізації майбутніх 
проєктів для підтримки тієї категорії людей, які її 
найбільше потребують, -  підсумувала голова облради.

Присутні мали можливість переглянути відеоролик із Про роботу 
Хмельницької обласної ради в умовах війни.

ВИРІШИЛИ: Інформацію про роботу Хмельницької обласної ради в
умовах війни та про необхідність відновлення роботи 
Консультативної ради взяти до відома.

5. Про роботу Управління з питань ветеранської політики 
Хмельницької обласної військової адміністрації з дотримання прав і 
свобод ветеранів під час переходу від військової служби до цивільного 
життя.

СЛУХАЛИ: Володимира Юр’єва, заступника начальника
Хмельницької обласної військової адміністрації -  про 
впровадження ветеранської політики на Хмельниччині, 
наслідки російсько-української війни для ветеранів та 
виклики для суспільства, пов’язані із поверненням з 
війни понад 100 тис. людей, які потребуватимуть різних 
видів підтримки, зокрема фінансової компенсації, 
медичної допомоги, освіти та житла, а також соціолого- 
психологічної реабілітації тощо.

ВИСТУПИЛИ: Інна Пікало, керівник Управління ветеранів з питань
ветеранської політики Хмельницької ОВА, яка 
поінформувала членів Консультативної ради про роботу 
новоутвореного Управління з питань дотримання прав і 
свобод ветеранів під час переходу від військової служби 
до цивільного життя. Вона зокрема зупинилася на 
основних завданнях та напрямах роботи, створення 17 
відповідних регіональних відділів та призначення 
відповідальних за роботу з ветеранами осіб у 43 громадах
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області. Зупинилася на важливості координації роботи у 
сфері ветеранської політики, роботі з оновлення Стратегії 
розвитку Хмельницької області та низці інших обласних 
програм, спрямованих на посилення роботи з ветеранами.

Наталя ДУРДАС, керівниця Центру психологічної 
підтримки «Стаб ++», яка інформувала про роботу 
інститутів громадянського суспільства з підтримки 
ветеранської політики та презентувала напрями роботи 
психологів в межах укладених меморандумів про 
співпрацю з обласною радою.

Тетяна КРІЛЬ-ФРИЦАК, представниця 
громадської організації «Міжнародна асоціація 
психологів та тренерів-експертів», яка проінформувала 
про підтримку родин загиблих воїнів.

Влад ДЕМЕЦЬКИЙ, співрозробник програми 
фізичної реабілітації для ветеранів, -  з презентацією 
тренінгів ТОТАЛФІТ «Шість сфер цілісності», який 
зауважив, що фізичне здоров’я, стосунки з природою, 
інтелектуальне здоров’я, соціальний розвиток, емоційне 
та духовне здоров’я -  це базові стовпи, які пропонують у 
спеціально відкритих для реабілітації ветеранів, їхніх 
дітей та членів їх сімей.

ВИРІШИЛИ: Інформацію про роботу Управління з питань
ветеранської політики Хмельницької обласної військової 
адміністрації з дотримання прав і свобод ветеранів під 
час переходу від військової служби до цивільного життя 
та про роботу інститутів громадянського суспільства з 
підтримки ветеранської політики взяти до відома.

5. Про план роботи Консультативної ради у 2024 році

СЛУХАЛИ: Віталія Пєвнєва, радника голови обласної ради,
секретаря Консультативної ради, який запропонував 
включити до плану роботи Консультативної ради 
наступні заходи, а саме:

1. Виїзний відновлювальний Ретрит в Карпатах для 
дружин загиблих. Це поєднання глибоких психологічних 
практик з потужними енергіями природи.
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2. Уроки патріотичного виховання «Зустрічі з 
Героями російсько-української війни». В рамках цих 
заходів заплановано відвідати школи, ліцеї, вищі 
професійні училища та вищі навчальні заклади області.

3. Тренінг для голів громад та соціальних 
працівників області «З повагою до ветерана», планується 
залучення психологів та ветеранів російсько-української 
війни, проведення тренінгу із спілкуванням про 
важливість створення дієвих ветеранських ХАБів, 
шанобливого ставлення до ветеранів, і, в цілому, 
створення атмосфери прийняття ветеранів.

4. Проведення тренінгів TOTALFIT «6 сфер 
цілісності». Мета -  через шість сфер життя, в тому числі і 
спорт, допомогти адаптуватися ветеранам після 
поранення або полону тощо.

5. Сприяння у відкритті залу з єдиноборств, де 
тренери і відвідувачі -  ветерани.

Також він поінформував, що наступне засідання 
планується у грудні цього року. Воно буде підсумковим 
та завчасно анонсованим. На ньому заплановано 
затвердити план роботи Консультативної ради на 2025 
рік. Закликав членів Ради до кінця листопада надати свої 
пропозиції щодо плану на наступний рік та можливих 
додаткових заходів до кінця 2024 року.

ВИРІШИЛИ: Включити до плану роботи Консультативної ради
на 2024 рік запропоновані заходи.

Різне.

У Різному слово взяли окремі члени Консультативної ради, зокрема:
- Микола Приступа, голова Консультативної ради, який запропонував 

організувати діяльність Консультативної ради за відповідними напрямами 
роботи та специфікою громадської роботи тих чи інших членів, обрати 
відповідальних координаторів цієї роботи у кожному секторі, попередньо 
вивчити сферу діяльності членів Консультативної ради.

- Тетяна Кріль-Фрицак, тренер-експерт, яка внесла пропозицію до 
початку наступного засідання Консультативної ради напрацювати список 
актуальних проблем, які потребують першочергового обговорення та 
вирішення.
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- Валерій Хома, представник ГО «Об’єднання християн- 
військовослужбовців України», який висловився про важливість 
комунікаційної роботи між органами влади та громадськими інституціями, 
зауважив про важливість роботи капеланів-добровольців.

- Людмила Свінціцька, представниця ГО «Шепетівська Спілка 
учасників бойових дій в зоні АТО», яка аргументувала важливість 
відновлення роботи Консультативної ради, підтримала пропозицію організації 
подальшої роботи у відповідних секторах за напрямами діяльності 
громадських організацій.

- Петро Івасів, представник ГО «Хмельницька міська Спілка ветеранів 
Афганістану, учасників АТО та волонтерів», який порушив питання 
важливості надання безкоштовних путівок для лікування у санаторно- 
курортних закладах ветеранам бойових дій.

- Наталія Дурдас, психологиня, керівник Центру психологічної 
підтримки «Стаб++», яка також зупинилася на важливості теми соціально- 
психологічної та іншої реабілітації, створення відповідних реабілітаційних 
центрів для ветеранів.

- Вадим Бойчук, голова ГО «Хмельницька міська спілка учасників АТО, 
бойових дій та інвалідів війни», заступник голови Консультативної ради, який 
подякував усім, хто сприяв відновленню роботи Консультативної ради, усім 
активним її членам та усім, хто підготував інформації про діяльність 
громадських інститутів Хмельниччини у сприянні захисту прав та інтересів 
ветеранів, їх родин та родин загиблих Героїв російсько-української війни. 
Також підтримав пропозицію створення відповідних напрямів подальшої 
роботи Консультативної ради.

Голова Консультативної ради Микола ПРИСТУПА

Секретар Віталій ПЄВНЄВ
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